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یادداشت

آرش خلیل خانه  وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست 
خــبــری مــشــتــرک بــا همتای 
آذربایجانی خود از میزبانی 
دو اجلاس مهم منطقه ای در 
تهران در آینده نزدیک خبر 
داد.حسین امیرعبداللهیان دیروز پس از دیدار 
و رایزنی با »جیحون بایراموف« وزیر امور خارجه 
جمهوری آذربایجان که کمتر از یک هفته پس 
از ملاقات الهام علی اف با سید ابراهیم رئیسی 
صــورت می گرفت، اظهار کــرد: در مذاکرات دو 
ــاره مرحله جــدیــد توسعه  ــ رئیس جمهور درب
مناسبات دو کشور گفت وگوهای ســازنــده و 
رو به جلویی صــورت گرفت و در ملاقات من با 
آقــای بایراموف هم لــزوم حفظ تمامیت ارضی 
 آذربایجان و حل مناقشه قره باغ بر پایه مذاکره ،
دیپلماسی و اصـــول معین حقوق بین الملل 

تأکید کردیم.
وی با تکرار آمادگی تهران برای تسهیل این روند 
بین جمهوری آذربایجان و ارمنستان، تصریح 
کرد: ما معتقدیم در شرایط جدید، سازوکارهای 
منطقه ای که بین دو کشور یا کشورهای دیگر 
وجود دارد باید موردتوجه قرار بگیرد و در همین 
راستا من  در سفر هفته گذشته ام به آنکارا با 
برادرم آقای چاووش اوغلو توافق کردیم نشست 
سه جانبه ایران، آذربایجان و ترکیه را به میزبانی 

تهران در سطح وزرای خارجه برگزار کنیم.
وزیــر امــور خارجه کشورمان تأکید کــرد: فرمت 
دیگری در سطح کارشناسان ارشد وجود دارد 
مــوســوم بــه اجــلاس ۳+۳ در منطقه قفقاز که 
توافق شد در گام بعدی در سطح وزیران خارجه 
آذربایجان، ایران، ارمنستان، روسیه، گرجستان 
و ترکیه و بازهم در تهران یا یکی دیگر از شهرهای 

کشورمان برگزار شود.

الهام علی ا ف خواهان سفر به ایران ◾
وی از دریافت یادداشت رسمی تمایل و آمادگی 
رئیس جمهور آذربایجان برای سفر به ایران خبر 
داد و با اعلام استقبال و خوشامدگویی دولت 
ایران به این سفر، اضافه کرد: انرژی و ترانزیت 

دو موضوع مهم در همکاری های اقتصادی دو 
کشور است. در همین راستا وزیر نیروی ایران در 
هفته جاری برای بهره برداری از سد خداآفرین و 
سد قیزقلعه سی به جمهوری آذربایجان سفر 

خواهد کرد.
امیرعبداللهیان بااشاره به اهمیت اتصال شبکه 
تبادل بــرق بین دو کشور در فصل تابستان و 
توافقات صورت گرفته در این زمینه که قرار است 
در سفر وزیر نیرو به باکو نهایی شود، تصریح کرد: 

ما همچنین درباره مسائل زیست محیطی درباره 
رود ارس صحبت کردیم؛ زیرا  یکی از نگرانی های 
ــه  ــوده شـــدن رودخــان ــ ــان هــای مـــرزی مــا آل اســت
مــرزی اســت. ریشه های آن در داخــل ایـــران و 
آذربایجان مورد شناسایی قرارگرفته و امیدواریم 
ــات مــؤثــری را  ــدامـ ــن مــســیــر بــتــوانــیــم اقـ  در ایـ

انجام دهیم.
ــزوم رشــد مبادلات  وی همچنین بــا تأکید بــر ل
تجاری دو کشور باوجود جهش ماه های اخیر، 

ــران و  بر ضــرورت توسعه ارتباطات فرهنگی ای
آذربایجان گفت: خرسندم در جمع اصحاب 
رســانــه اعــلام کنم در ۱۰مـــاه گذشته از مرحله 
سوء تفاهم ها به خوبی عبور کرده ایم و اکنون در 
مرحله پیشرفت فزاینده مناسبات همه جانبه 

در راستای منافع دو ملت هستیم.
وزیـــر امـــور خــارجــه کــشــورمــان تشکیل کمیته 
رسانه ای مشترک به ریاست سخنگویان وزارت 
خارجه دو کشور را یکی از عواملی اعلام کرد که 
کمک کرد تنش های رسانه ای در روابط دو کشور 

کاهش یابند.

تأکید باکو بر توسعه روابط تجاری با ایران ◾
به گـــزارش خبرنگار قــدس جیحون بایراموف 
نیز در این نشست خبری مشترک با اشاره به 
اشتراکات تاریخی و فرهنگی و قومی مردم دو 
کشور همچنین اهتمام رهبران و سران دو کشور 
بــرای توسعه روابــط به ویژه در بخش تجاری و 
اقتصادی، بر ضرورت و اهمیت ایجاد کریدور 
شمال جنوب از مسیر آذربایجان و ایران برای 
اتصال دریای سیاه به خلیج فارس اشاره کرد و 
گفت: آذربایجان آمادگی دارد در ساخت  پروژه 
راه آهن رشت ـ آستارا و تکمیل بارانداز در آستارا 
تعهدات خود را اجرا کند و احداث پل اتومبیل رو 
بر رودخانه آستاراچای را تا پایان سال میلادی به 
انجام برساند. وزیر خارجه آذربایجان همچنین 
بر آمادگی کشورش برای آغاز روند عادی سازی 
با ارمنستان پس از جنگ قــره بــاغ خبر داد و 
اظهار کرد: گام هایی در این مسیر برداشته شده 
و اولویت ما بازسازی مناطق آزادشده و بازگشت 
ــان پــس از ۳۰ ســال بــه موطن خودشان  ــ آوارگ

است.
وی حــضــور شــرکــت هــای ایـــرانـــی و مشارکت 
آن هــا در بــازســازی مناطقِ آزادشـــده را یکی از 
چارچوب های همکاری بین دو کشور عنوان کرد 
و با اشــاره به واگــذاری دو پــروژه ساخت مدرسه 
ــه شــرکــت هــای ایـــرانـــی گفت:  و بــیــمــارســتــان ب
معافیت هایی نیز برای شرکت های سرمایه گذار 
 ایرانی در مناطق صنعتی و تجاری آذربایجان 

اعمال شده است.

در نشست خبری وزرای خارجه ایران و آذربایجان مطرح شد

تأکیدباکوبرمشارکتایراندربازسازیقرهباغ

خبرخبر
روزروز

ترجمه و تنظیم، زینب 
اصغریان   فــــارن افــــرز در 
یادداشتی به قلم ماریا فانتاپی 
و ولی نصر )مشاور دولت اوباما( 
گفته است: سفر جو بایدن به خاورمیانه در 
زمــان حساس احیای برجام در حــال انجام 
است. اگرچه آمریکا احیای برجام را بهترین راه 
برای کنترل برنامه هسته ای ایران می داند، اما 
در صورت عدم موفقیت، به نظر می رسد آماده 
استفاده از اسرائیل بــرای مهار ایــران است. 
به ویژه که توافق ابراهیم )دستاورد سیاست 
خارجی دولت ترامپ( اسرائیل را به بحرین، 
مراکش، سودان و امارات متحده عربی (بلوک 
ضدایرانی( پیوند داده و ممکن است به یک 

پیمان دفاعی نظامی کارآمد تبدیل شود.
این دو در ادامه تلویحاً به قدرت برتر ایران در 
منطقه اشاره کرده و می نویسند: اما واشنگتن 
باید راهبرد متفاوتی اتخاذ کند، راهبردی با 

هدف جلوگیری از درگیری. این امر در صورت 
کمک به روابط دیپلماتیک قوی تر بین ایران 
و کشورهای عربی قابل حصول اســت. این 
راهکار می تواند به کاهش تنش های فزاینده 
در خاورمیانه کمک کند. حال آنکه  تشدید 
حملات توسط اسرائیل و نیروهای نیابتی 
ایران می تواند به یک رویارویی بزرگ تر منجر 
شود. دولت بایدن باید برای دولت اسرائیل 
خطوط قرمز تعیین نموده و بر محدودیت 
حملات تحریک آمیز علیه ایران پافشاری کند. 
ایالات متحده همچنین باید یک راهبرد برای 
ثبات خاورمیانه ترسیم کند که صرفاً مبتنی 
بر مهار و رویارویی با ایران نباشد. مؤثرترین 
راه بــرای انــجــام ایــن کــار، انعقاد یــک توافق 
هسته ای جدید با ایــران اســت. حتی بدون 
توافق هسته ای، تعامل بیشتر اعراب و ایران 
می تواند به عنوان ترمزی بــرای فعالیت های 

منطقه ای ایران عمل کند.

پیشنهاد فارن افرز به دولت آمریکا در صورت شکست مذاکرات برجام

تعامل با ایران را بیشتر کنید

قابرصد

 نمایش امحای خودروهای لوکس قاچاق
موتور و برخی قطعات این خودروها پیش از امحا برداشته شده بود!

در  حاشيه

برگزاری 
نشست 
اطلاعاتی ها

بعضی رسانه ها از 
جلسه ای مشترک 
بین سران دو نهاد 
اطلاعاتی کشور خبر 
دادند. به گزارش ایسنا، 
جلسه ای مشترک 
بین وزارت اطلاعات و 
سازمان اطلاعات سپاه 
پاسداران روز گذشته 
برگزار شد. در این 
نشست وزیر اطلاعات و 
رئیس سازمان اطلاعات 
سپاه پاسداران تأکید 
کردند که امنیت پایدار 
در سایه هماهنگی و 
همکاری دستگاه های 
اطلاعاتی و امنیتی 
افزایش می یابد. 
جزئیات بیشتری از این 
نشست منتشر نشده 
است.

صدای مردم
شماره پیامک: 30004567

913۰۰۰۰143     با تمام کوششی که دولت برای کنترل 
وضعیت ارائه و قیمت نان در کشور انجام می دهد، 
متأسفانه بعضی از نانوایان سودجو و بی انصاف 
در اصفهان با عرضه نان بی کیفیت، وزن و اندازه 
نان خود را به طور محسوسی کم و کوچک تر و 

سبک تر کرده اند که قابل رسیدگی با بازرسی های 
نامحسوس و مکرر و اعلام شماره تلفنی برای 

رسیدگی به شکایات مردمی است. 
936۰۰۰۰827     متأسفانه با وجود حوزه های 
علمیه متعدد و  طلاب جوان پس از درگذشت 

فیلسوف وعلامه بزرگ  استاد مصباح یزدی 
هنوز کسی نتوانسته جای خالی ایشان را پر 
کند. اقدام  پخش درس های ایشان از شبکه 4 

سیما صبح های زود بسیار عالی است و هشداری 
است برای حوزه های علمیه که  بتوانند فردی 

وافرادی راه مباحث قوی و بیان  قوی آن  استاد 
بزرگ را ادامه دهند.

938۰۰۰۰651     لطفاً وقتی  آستان قدس اقدام به 
چاپ و فروش زمین می نماید، آگهی آن را در 

صفحه قدس ویژه خراسان چاپ و منتشر کنید.

ابتذال به بهانه گفت وگو
ــادی، پژوهشگر  ــت ــواد اس محمد ج
مطالعات فرهنگی  بــدون تردید گفت وگو 
یکی از خردمندانه ترین روش های انسانی برای 
پیشرفت جوامع محسوب می گردد. بر بنیاد 
بایستگی شکل گیری فــضــای گفت وگو لازم 
است تا آزادی بایسته نیز برای تحقق این امر 
فراهم آید. همین مسئله ساده پیش از انقلاب 
اسلامی، برای کنشگران فرهنگی و سیاسی یک 
آرزو بود، به گونه ای که خفقان و محدود کردن 
اندیشه چنان گسترده بود که کمتر مجال ایجاد 
فضا بــرای تــضــارب آرا وجــود داشـــت. انقلاب 
اسلامی به دلیل ماهیت گفت وگویی خویش، 
کوشش کرد تا بستر شکل گیری گفت وگو در 

جامعه را فراهم آورد. 
در سال های اخیر مسئله گفت وگو که پدیده ای 
نوظهور به حساب نیامده و جزوی از باورها و رفتار 
دینی و برآمده از اصــول اســلام سیاسی بــوده ، از 
سوی بسیاری از جریان های گوناگون نواندیشی 
به عنوان یک الگوی تازه ترویج شده است. در این 
رویکرد که به طور پررنگ از سوی جریان موسوم 
به روشنفکری پیگیری می شود، کوشش شده 
است مباحث مورد نظر که بیشتر جنبه و سویه 
شبهه افکنی دارنــد به بهانه گفت وگو طرح شده 
و اذهان را دچار ابهام نمایند. به عبارت ساده این 
گــروه، گفت وگو را به عنوان یک روش گفتمانی و 
اندیشه ساز به تراز یک رسانه تقلیل داده اند تا بهره 
مورد نظر خویش را از آن ببرند. حال آنکه هدف و 
غایت نهایی گفت وگو دست یافتن به حقیقت 
است نه اثبات مدعای متعصبانه از سوی یک گروه. 
گفت وگو زمانی محقق می گردد که دو اندیشه بر 
مبنای یک اختلاف در دریافت حقیقت با یکدیگر 
بحث نمایند تا با یاری یکدیگر حقیقت را دریابند. 
با مــروری بر طــرح بحث های سرکار خانم فائزه 
هاشمی و رویکرد گفت وگویی ایشان، به خوبی 
در می یابیم گفت وگو تا مرز یک رسانه زرد سقوط 
می کند. در روزهــای اخیر اظهار نظری از ایشان 
در یک فضای گفت وگویی حاشیه هایی را به بار 
آورده اســت. در طرح بحث های خانم هاشمی 
معمولاً فرد مقابل وابسته تأثیر جریان گفتمانی 
خود ایشان است. به نوعی فرد مقابل تسریع گر 
و تأییدکننده مــوارد طرح شده از سوی گوینده 
اســت، که خود ماهیتی ضد گفت وگویی دارد. 
چرا که هیچ گاه مباحثی که از سوی خانم هاشمی 
و امثال ایشان طرح می گردد فرصت نقد در زمان 
طرح را نمی یابد. سرکار خانم هاشمی در همه ارائه 
دیدگاه های خویش، در همه حوزه ها اظهار نظر 
می نمایند. ورود به عرصه های گوناگون فرهنگی، 
اجتماعی، تاریخی، فقهی، سیاسی و امثالهم در 
بسیاری از مطالب ایشان نمود دارد. در جهانی که 
بسیار تخصصی شده است و طرح دیدگاه ها باید 
برآمده از تخصص و مبتنی بر بنیادهای بایسته 
معرفتی باشد، چگونه یک فــرد به خــود اجــازه 
می دهد هر دیدگاه بی اساسی را طرح نماید؟ آیا 
نباید ایشان مبانی دانشی و توضیح تخصصی 

برای ادعاهای خویش را مشخص کنند؟
تحلیل کلی محتوای اظهار نظرهای ایشان نشان 
می دهد که یک منظومه تکراری در مطالب ایشان 
نهفته اســت. این دال مرکزی بــروز یافته حمله 
به ارزش هــای بنیادین انقلابی و حتی دینی بوده 
اســت. به طور کلی مصادیقی که ایشان به طور 
انتقادی به آن می پردازند در زمره باورهای دینی و 
هویتی جامعه است. رویکرد سرکار خانم هاشمی 
پیروی از الگوی نوسازی دوران پهلوی با هدف 
حذف و تغییر ارزش هـــای دینی اســت. هر چند 
ــرای حفظ ظاهر مباحث خویش را با رویکرد  ب
عرفی سازی اسلامی طرح نموده اند. حجاب یک 
باور اسلامی و حتی ایرانی است که در فرهنگ 
کشور نفوذ دارد و حتی به قانون بدل شده است 
که از سوی همگان باید مورد احترام باشد، چرا 
که قانون بــرای ساختارمند کــردن فعالیت های 
اجتماعی وضع شده است. وقتی ایشان به تجلیل 
افــرادی که به طور علنی قانون را زیرپا می گذارند 
مــی پــردازد، در واقــع دو اقــدام انجام داده است. 
نخست اینکه یک ارزش دینی را به راحتی زیر 
سؤال برده، بدون آنکه مبنایی برای آن مشخص 
سازد. دوم اینکه مردم را به قانون گریزی و بدتر از آن 

شورش در برابر قوانین تشویق می کند. 
متأسفانه رویکردهای این چنینی که با شعار 
گفت وگو تکثیر می شوند، زمینه دوقطبی شدن 
جامعه، ازخودبیگانگی و اضمحلال هویت و 
ناآرامی های اجتماعی را فراهم مــی آورد. امید 
اســت بــازنــگــری در ایــن روش مبتذل از سوی 
چنین جــریــان هــایــی، پویایی را بــه جامعه ما 

بازگرداند.

خبـر
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رئیس جمهور با بیان اینکه موفقیت های »طرح 
ــان« می تواند  مدیریت هوشمند یــارانــه آرد و ن
به عنوان الگو در اختصاص یارانه، اجرایی شود، 
اظهار کرد: به هیچ عنوان افزایش قیمت نان مطرح 
نبوده و نخواهد بود. به گزارش ایرنا، در این نشست 
طرح مدیریت هوشمند یارانه آرد و نان )مهیا( در 

استان های مختلف مورد بررسی قرار گرفت.
 در ایـــن جلسه همچنین مــطــرح شــد تاکنون 
۵۷ درصد نانوایی های کشور زیر پوشش این طرح 
قرار گرفته اند و قرار است تا پایان تیرماه این رقم به 

۱٠٠ درصد برسد.
براساس همین گــزارش بــرآوردهــای اولیه نشان 

می دهد تاکنون ۴٠درصـــد یــارانــه سالانه آرد به 
ارزش معادل ۵٠ هزار میلیارد تومان به صورت نان 
به مردم داده نمی شد و هدر می رفت، اما از این پس 
و در نتیجه اجرای این طرح به صورت حقیقی و در 

قالب خدمات دیگر به مردم باز می گردد.
در گزارش وزارت امور اقتصادی و دارایی آثار مثبت 
و سازنده حکمرانی مبتنی بر داده ها و اطلاعات به 
عنوان یکی دیگر از ویژگی ها و نتایج اجرای طرح 
مدیریت هوشمند یارانه آرد و نان مطرح شد که 
نشان می دهد دولت  اکنون اشــراف کامل تری بر 
میزان هدررفت یارانه ها در زنجیره تأمین آرد و نان 

بدست آورده است .

وی تأکید کرد: اراده و تصمیم دولت بهینه سازی 
و منطقی کــردن نظام یارانه ها در کشور با هدف 
جلوگیری از هدررفت سرمایه هاست و این طرح 

پیگیری خواهد شد.

وزیر امور خارجه کشورمان با همتای فرانسوی خود درباره مهم ترین مسائل بین المللی و دوجانبه 
گفت و گوی تلفنی انجام دادند. به گزارش تسنیم، حسین امیرعبداللهیان و خانم کاترین کولونا 

در این گفت وگو بر توسعه مناسبات دو کشور تأکید کردند.
رئیس دستگاه دیپلماسی کشورمان با اشاره به گفت وگوهای رفع تحریم ها در وین و دوحه اظهار 
کرد: ارزیابی ما از گفت وگوهای اخیر دوحه مثبت است، اما باید دید طرف آمریکایی چگونه 
می خواهد از فرصت دیپلماسی بهره گیرد، اکنون مسیر دیپلماسی باز است. ما برای رسیدن 
به نقطه نهایی توافقی خوب و پایدار، جدی و صادق هستیم و همواره در مذاکرات، پیشنهادها 
و ایده های مثبت خود را مطرح کرده ایم. امیرعبداللهیان خاطرنشان کرد: طرف آمریکایی  بدون 
رویکرد مبتنی بر ابتکار و پیشرفت در دوحه حضور یافت، معتقدیم نباید جای ابتکار سیاسی 
را، تکرار مواضع قبلی پر کند. وزیر امور خارجه فرانسه نیز در این گفت وگو از وجود روابط خوب 
بین تهران و پاریس استقبال کرد و بر ضرورت تداوم مذاکرات هسته ای و لغو تحریم ها تأکید کرد.

دولتدولت

 رئیس جمهور در جلسه بررسی 
اجرای طرح سوبسید آرد مطرح کرد

 الگویی 
 برای پرداخت 
هوشمند یارانه

در گفت و گوی تلفنی وزیر امور خارجه و همتای فرانسوی اش مطرح شد

آمریکا دست خالی به دوحه آمده بود

غول کرونا دوباره جان گرفتتغییرات در وزارت خارجه
همزمان بــا خداحافظی خــطــیــب زاده و شـــروع به کار 
کنعانی به عنوان سخنگوی وزارت خارجه، پنج تغییر 
دیگر هم در وزارت خارجه رخ داده اســت. به گــزارش 
العالم، انتصاب های جدید هفته های اخیر در وزارت امور 
خارجه به شرح زیر است: حجت الاسلام والمسلمین 
»امــرودی« به عنوان مشاور وزیر امور خارجه در امور 

فرهنگی، »موسی فرهنگ« به عنوان مشاور وزیر امور 
خارجه، »مجتبی بنی اسدزاده« به عنوان دستیار وزیر 
امور خارجه در امور اجرایی، »عیسی کاملی« به عنوان 
دستیار وزیر و مدیرکل آمریکا و »محمدصادق فضلی« 
به عنوان دستیار وزیــر و مدیرکل غرب آسیا و شمال 

آفریقا.

در 2۴ساعت منتهی به روز گذشته هزارو۷ بیمار جدید مبتلا 
به کووید۱۹ در کشور شناسایی و ۱22 نفر از آن ها بستری 
شدند. به این ترتیب پس از چند هفته باردیگر تعداد مبتلایان 
به کرونا چهار رقمی شد. همچنین روز گذشته هشت بیمار 
مبتلا به کووید۱۹ در کشور جان خود را از دست دادنــد. در 
حال حاضر 2۳2 نفر از بیماران مبتلا به کووید ۱۹ در بخش 

مراقبت های ویژه بیمارستان های مختلف تحت مراقبت 
قرار دارنــد.در حال حاضر، ۱۰۵شهرستان در وضعیت زرد 
و ۳۴۳شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند. افزایش تعداد 
مبتلایان کرونا در حالی است که محمد مهدی گویا، رئیس 
مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت معتقد است 

در واکسیناسیون دز سوم چندان موفق نبوده ایم.


